
 

 

 
 
 
 

Tarnów, dnia 14 maja 2025 roku 
DOUS-420-6/2025 

 
 
Pani Małgorzata Mękal 
Przewodnicząca Rady Miejskiej 
w Tarnowie 
 
 
Szanowna Pani Przewodnicząca,  
 
 

w związku z interpelacją, dotyczącą działalności Punktu Opieki nad Osobami Nietrzeźwymi, 
zgłoszoną przez radną Panią Ewę Jasiak na sesji Rady Miejskiej w Tarnowie w dniu 24 kwietnia 2025 
roku (pismo znak KRM.0003.348.2025 z dnia 20 marca 2025 r.), proszę o uwzględnienie 
w odpowiedzi zbiorczej poniższej propozycji odniesienia się do tematyki zawartej w interpelacji. 

 
„Przytoczony przez panią Radną przepis stanowiący, że każda zatrzymana osoba nietrzeźwa 

musi być niezwłocznie zbadana przez lekarza, jest zawarty w art. 402 ust. 1 ustawy z dnia 
26 października 1982 r. o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, jednakże 
odnosi się do osób nietrzeźwych doprowadzonych do izby wytrzeźwień lub placówki. W Tarnowie 
izba wytrzeźwień nie funkcjonuje od 2012 roku, ponieważ została zlikwidowana na podstawie 
uchwały Rady Miejskiej, a w jej miejsce prowadzi działalność Punkt Opieki nad Osobami 
Nietrzeźwymi. Punkt ten nie jest ani izbą wytrzeźwień ani placówką w rozumieniu przepisów ww. 
ustawy. Ponadto przepisy powszechnie obowiązującego prawa nie określają hierarchii placówek, do 
których powinny trafiać osoby pozostające w stanie nietrzeźwości, jeżeli na terenie danej jednostki 
samorządu terytorialnego nie ma izby wytrzeźwień. Stosownie do okoliczności, osoby nietrzeźwe 
w sytuacji gdy wymaga tego ich stan, są przewożone w pierwszej kolejności do podmiotu leczniczego, 
w tym również szpitalnego oddziału ratunkowego. Policja, wykonując swoje zadania, jest 
zobowiązana do poddania badaniom lekarskim osób zatrzymanych, w tym również niewykazujących 
stanu nietrzeźwości. Badanie przeprowadza lekarz udzielający tym osobom świadczeń zdrowotnych 
na miejscu lub lekarz najbliższego podmiotu wykonującego działalność leczniczą, właściwego ze 
względu na stan zdrowia tych osób. W świetle obowiązujących przepisów Miasto Tarnów nie ma 
obowiązku finansowania badań lekarskich osób zatrzymanych przez Policję. Obecnie badania te 
realizowane są przez wszystkie podmioty lecznicze działające w Tarnowie, każdorazowo 
z uwzględnieniem ich możliwości, w tym godzin funkcjonowania. Ponadto, Komenda Miejska Policji 
w Tarnowie prowadzi procedurę zmierzającą do wyłonienia podmiotu leczniczego, który zapewni 
badania lekarskie osób zatrzymanych przez Policję. Warto zaznaczyć, że w dniach 8 stycznia i 3 lutego 
br. zostały zorganizowane spotkania z funkcjonariuszami Policji, Straży Miejskiej, przedstawicielami 
Stowarzyszenia Po Prostu Razem oraz Centrum Usług Społecznych w Tarnowie, które miały na celu 
wypracowanie najbardziej efektywnych zasad współpracy. Podczas spotkań omówiono 
i przeanalizowano zdarzenia związane z przyjęciami do Punktu oraz wyjaśniono pojawiające się 
niejasności i problemy komunikacyjne. 

Działalność Punktu ma charakter profilaktyczny, a jego celem jest realizacja zadań z zakresu 
przeciwdziałania uzależnieniom oraz zapobiegania patologiom społecznym. Punkt funkcjonuje przez 
wszystkie dni tygodnia, całodobowo, również w dni wolne od pracy i święta. Do Punktu przyjmowane 
są wszystkie osoby nietrzeźwe, niezależnie od stanu nietrzeźwości, pod warunkiem, że pobyt  



 

 

 
 
 
w Punkcie nie stanowi zagrożenia dla ich zdrowia lub życia. Weryfikacja stanu osoby doprowadzonej 
jest dokonywana przez wyspecjalizowaną kadrę, w tym przede wszystkim przez doświadczonych 
ratowników medycznych. Dodatkowo, w Punkcie pełni dyżur psycholog lub terapeuta uzależnień 
przez minimum 2 godziny tygodniowo. Osobom nietrzeźwym umożliwia się dokonanie zabiegów 
higieniczno-sanitarnych, w tym zapewnia się środki dezynfekujące, środki higieny osobistej oraz 
odzież zastępczą na czas pobytu w Punkcie. W razie konieczności osobom nietrzeźwym zapewnia się 
wymianę odzieży. Osoby przebywające w Punkcie otrzymują także napoje podawane w naczyniach 
jednorazowych. 

Ponadto ten temat był poruszany podczas minionej sesji Rady Miejskiej w Tarnowie, która 
odbyła się 24 kwietnia 2025 r. Wówczas, także na szczegółowe pytania Pani Radnej odpowiadał 
Komendant Miejski Policji w Tarnowie podinspektor Tomasz Bojanowski. Przekazał wówczas radnym 
informację o tym, jak pracuje z podmiotami medycznymi oraz obsługą PONON-u. Dementował 
informacje o utrudnieniach, a współpracę z Prezydentem i UMT w tym zakresie określił jako pomocną 
i wystarczającą.” 

 
        
 

Z poważaniem  
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